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Statencommissie dd. 17 april 2024. 
Agenda-initiatief van de Statenfractie Volt ‘Isoleren buiten de gebaande paden’; Statenstuk 
2024-21 
 
De bijdrage van Gertjan Zuur 

Geachte voorzitter, 

De CDA-fractie is blij verrast met dit initiatiefvoorstel dat de partij Volt heeft genomen. Het is een 
meer dan sympathiek idee. Het slaat (met excuses voor de Partij voor de Dieren) meerdere 
vliegen in één klap. En dát vinden wij de kracht van dit voorstel. (Onze fractie vindt het dan ook 
zeer de moeite waard om de mogelijkheid te onderzoeken, te verkennen, om deze nieuwkomers 
op de arbeidsmarkt in te zetten bij de zo gewenste isolatiewerkzaamheden bij sociale 
huurwoningen.) Wij zien al mogelijkheden voor een aansluiting bij de zogenaamde Drentse FIX-
teams. 

 

Bij onze voorbereidingen op dit agendapunt stuitten wij op een in dit kader zeer lezenswaardig 
onderzoeksrapport van de Universiteiten Brabant en Utrecht uit 2022, getiteld: 
‘Arbeidspotentieel en arbeidsmarktloopbanen van vluchtelingen en asielgerechtigden’, 
ondertiteld: ‘Een verkennend onderzoek naar ervaringen van nieuwkomers op de Nederlandse 
arbeidsmarkt.’ Daaruit blijkt dat er, zeker ook voor dit beoogde werk, voldoende mogelijkheden 
zijn om deze nieuwkomers, gezien ook hun vooropleiding en werkervaring, hiervoor in te zetten. 
Het gaat namelijk zeker niet om uitsluitend hoogopgeleide personen, hetgeen vaak gedacht 
wordt. Laat de beoogde werkzaamheden zoveel mogelijk aansluiten bij de competenties van 
betrokkenen. Onderbenutting ligt op de loer en dat is onwenselijk.  

Er worden in het rapport ook ervaren knelpunten onderkend en genoemd, zowel bij de toetreding 
tot de arbeidsmarkt, als bij de doorstroming naar aansluitend werk. Hiervoor worden gerichte 
aanbevelingen gegeven. De CDA-fractie wil dit rapport graag aanprijzen bij de te vormen tafel. De 
link is beschikbaar en kan worden nagezonden. 

 

En dan nog het onderzoek zelf: Wij vinden deze voorgestelde verkenning naar de haalbaarheid 
nuttig en daarmee zeer de moeite waard. En moeten er andere of meer partijen bij betrokken 
worden, doe dat dan, is ons advies. Een dergelijke beoogde inzet kan en zal bijdragen, zo is onze 
overtuiging, aan het verwerven van basiscompetenties om de weg binnen de Nederlandse 
samenleving te kunnen vinden (taal leren, oriëntatie op cultuur en maatschappij, oriëntatie op 
verdere werk en beroep). Niet elke nieuwkomer zal hiervoor kwalificeren, soms zelfs over-
kwalificeren. Maar de uitkomst, hopelijk positief, van deze verkenning, kan en zal wat de CDA-
fractie betreft, ook bijdragen aan de mogelijke inzet t.a.v. andere, te verrichten en passende, 
werkzaamheden. Zo zien we dat bijv. de Oekraïners die hier verblijven, een waardevolle bijdrage 
leveren aan de Nederlandse economie (bijv. in de sectoren horeca, dienstverlening en MKB-
winkels). En dat kunnen zij doen vanuit een specifieke andere juridische titel ‘tijdelijke 
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oorlogsvluchteling’. Onze fractie zou dergelijk mogelijkheden graag uitgebreid en aangevuld zien 
voor statushouders en genaturaliseerde vluchtelingen, en ten aanzien van andere 
werkzaamheden, bijv. dakdekkers. Heeft Volt die behoeften ook geïnventariseerd? 

 

Kortom, onze fractie is positief over dit voorstel en dankt Volt voor het voorwerk. Wij zijn zeer 
benieuwd naar de, hopelijk positieve, reacties van het college en andere partijen. Dit ondanks de 
onduidelijkheden en mogelijke gevolgen, waaronder de financiële. Ook het COA is positief, zo 
lazen wij in de pers. Wij zijn ook wel benieuwd of Volt dat enthousiasme herkent bij het COA en 
de andere partijen die zij heeft geraadpleegd.  

 

Tweede termijn: 

Wat ons betreft, wensen wij het college alvast veel succes met de uitwerking en zien de 
vervolgrapportages graag tegemoet. 

 


